
از  تجلیل  مراسم  در  خیراندیش  گوهر    
کرم که  هنرمندان پیشکسوت گفت: خدا را شا
وزیر جدید فرهنگ، حرفی هم از پیشکسوتان 
که فرهنگ وهنر در  کردند  زدند و یادآوری 
ایشان  اینکه  از  نهادینه است.  کشور  این 
پیشکسوتان را در نظر گرفتند، خوشحالم. 
پیشکسوت  هنرمندان  از  تجلیل  مراسم 
شهریورماه   ۱۸ یکشنبه  شهریورماه  متولد 
با حضور محمودسالاری معاون امور هنری 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و همچنین 
جمعی از هنرمندان چون گوهر خیراندیش، 
محمود عزیزی، انسیه شاه حسینی، محمود 
فرهنگ عضو هیات امنای موسسه هنرمندان 
حوزه های  هنرمندان  دیگر  و  پیشکسوت 
، موسیقی، تجسمی و.. در باغ  ادبیات، تئاتر
زیبای تهران برگزار شد. سیدعباس عظیمی 
موسسه  مدیره  هیات  عضو  و  مدیرعامل 
هنرمندان پیشکسوت در این مراسم ضمن 
گفت:  تبریک به هنرمندان متولد شهریور 
متعهدبودن به موسسه حس خوبی دارد؛ 
هرکدام از شما نقشی در حمایت از موسسه 
داشتید که شایسته تقدیر است. در خیلی 
هنرمندان  تلویزیون،  زنده  برنامه های  از 
کردند و درباره  عضو موسسه حضور پیدا 
موسسه و پاسداشت هنرمندان پیشکسوت، 

صحبت کردند. وی افزود: ما در این موسسه 
قرار نیست تبلیغاتی برای خودمان داشته 
ارتقای  جهت  در  تلاشی  هر  بلکه  باشیم؛ 
جایگاه شماست. عظیمی با اشاره به اینکه 
جمع  هم  دور  برای  بهانه ای  مراسم  این 
نظم  داد:  ادامه  است،  هنرمندان  شدن 
این گونه مراسم ها در سالگرد تولدهاست. 
ما در سال ۹۸ و پیش از شیوع کرونا با یک 
رکوردشکنی، حدود ۸۰۰ نفر از هنرمندان 
با  جز  این  و  بردیم  سفر  به  را  پیشکسوت 
حمایت شما و مسئولان ممکن نبود. وی 
به  صالحی  سیدعباس  به  تبریک  ضمن 

مناسبت عهده دارشدن مسئولیت وزارت 
کید کرد: از مرگ  فرهنگ و ارشاد اسلامی تا
استاد محمدعلی بهمنی متاسف شدیم، از 
اینکه در این یک دهه فعالیت موسسه بیش 
از ۱۰۰ هنرمند از دست دادیم اما خانواده های 
آنها جایگزین اساتید می شوند و به همان 
اندازه برای ما مهم هستند. در ادامه این 
مراسم گوهر خیراندیش بازیگر سینما و تئاتر 
و تلویزیون نیز گفت: شانسی بزرگی دارم که در 
این فضا نفس می کشم؛ جایی که دردانه های 
فرهنگ و هنر این کشور در آن حضور دارند. 
وی افزود: قلب مهربان و عزیز آقای عظیمی 

باعث شده این مراسم برگزار شود و ادامه دار 
باشد. در این مراسم هاست که نطفه احترام 
به دردانه های فرهنگ و هنر کشور گذاشته 
کید بر اینکه این  می شود. خیراندیش با تا
مراسم ها باعث می شود بسیاری از هنرمندان 
را با چهره هایشان بشناسیم، بیان داشت: 
بسیاری از هنرمندان پیش از این خانه نشین 
بودند و بسیاری نمی دانستند که ما چنین 
نمی دانستیم  حتی  داریم.  دردانه هایی 
کسی پیشکسوت چه حرفه ای است؛  چه 
اسامی آنها بود اما تصاویر آنها را نداشتیم. 
این بازیگر با اشاره به اظهارات سیدعباس 
کرم که  صالحی وزیر فرهنگ گفت: خدا را شا
وزیر جدید فرهنگ، حرفی هم از پیشکسوتان 
که فرهنگ وهنر در  کردند  زدند و یادآوری 
این کشور نهادینه است و بدون آن هویتی 
نداریم.  توجه وزیر فرهنگ به پیشکسوتان 
امیدوارکننده است. هویت ما در فرهنگ 
و هنر  این فرهنگ  و  و هنر شکل می گیرد 
کید کرد: همه ما میرا  است که می ماند. وی تا
هستیم، آنچه از شما دردانه ها می ماند برای 
از اینکه ایشان  ما باعث سربلندی است. 
پیشکسوتان را در نظر گرفتند، خوشحالم. 
کایی  در این مراسم همچنین عبدالجبار کا
شاعر و ترانه سرا نیز شعری از مولانا قرائت کرد.

سینمــــــــــا
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تـــــــــر تئا

  وحید شمسایی مربی فوتبال درباره حضور در برنامه 
»عمارت« بیان کرد که به دلیل چالش جذاب آن پذیرفته 
است که در این برنامه حضور داشته باشد. وحید شمسایی 
که به میزبانی  با اشاره به حضورش در برنامه »عمارت« 
سعید فتحی روشن به شعبده می پردازد به مهر گفت: این 
برنامه چالشی داشت که دوست داشتم از نزدیک بیایم و 
در این تجربه حضور داشته باشم و فکر کردم هم می تواند 
فضایی ورزشی و هم هنری داشته باشد. وی اضافه کرد: 
حضور پژمان بازغی از دوستانم در این برنامه مزیدی بر 
علت شد و تیم با انگیزه و حرفه ای این کار در کنار هم جمع 
شدند که همه اینها دلیلی بود تا بتوانم از برنامه استقبال 
کمتر در رئالیتی شوها حضور دارد در  که  کنم. شمسایی 
این باره اظهار کرد: به نظرم هر کسی باید کار خود را انجام 
دهد و در حوزه ای که تخصص دارد حضور داشته باشد. با 

اینکه خیلی پیشنهاد داشتم و رفقای زیادی هم در مسیر 
فیلم و سریال و برنامه های مختلف داشته ام اما درست یا 
غلط انتخابم نبوده است. امیدوارم از این انتخاب احساس 
رضایت داشته باشم و مردم هم کار را دوست داشته باشند. 
این بازیکن و مربی فوتبال درباره حضورش در این برنامه بیان 
کرد: اینجا خیلی از اتفاقات شگفت انگیز بود. من در خیلی 
از قسمت ها استرس کامل داشتم ولی تمام تلاش خود را 
داشتیم که برای مخاطب جذاب باشد. وی در پایان درباره 
فساد فوتبال و اینکه چطور می توان در برنامه های تلویزیونی 
به این موضوع پرداخت گفت: این موضوع فقط مختص یک 
کتفا  برنامه تلویزیونی نیست. نباید صرفا به یک خبر اعلامی ا
کرد بلکه باید پیگیری وجود داشته باشد. خدا را شکر در این 
چند وقت خوب این پرونده ها پیگیری شد اما تکلیف باید 

مشخص شود.

چالش حضور در »عمارت« برای شمسایی

 یادآوری جایگاه 
رکن الدین خسروی در تئاتر

نکوداشت  برگزاری  سلیمی  سهراب   
زنده یاد رکن الدین خسروی را تعهد خود 
نسبت به این استاد تئاتر ایران دانست که 
تأثیر شگرفی بر نسل های مختلف تئاتری 
داشته است. سهراب سلیمی کارگردان با 
سابقه تئاتر ایران درباره برگزاری نکوداشت 
زنده یاد رکن الدین خسروی که قرار است 
روز سه شنبه ۲۰ شهریور در خانه هنرمندان 
این  گفت:  مهر  به  شود،  برگزار  ایران 
نکوداشت و رونمایی از کتاب »خردمندی، 
دردمندی است« بهانه ای شد تا یادی 
خسروی.  رکن الدین  زنده یاد  از  کنیم 
بیشترین تمرکزم در این نکوداشت این 
است که شخصیت، فعالیت ها و تأثیرگذاری 
این استاد بزرگ را در تئاتر ایران یادآوری 
کنیم. وی ادامه داد: کتاب »خردمندی، 
دردمندی است« با تلاش سیمین داوودی 
همسر ایشان و فریبا کامران شکل گرفته 
گزیده هایی از فعالیت های وی  که  است 
در عرصه های ترجمه، پژوهش و تحقیق 
کرد:  کید  تأ سلیمی  است.  گردآورده  را 
تأثیرات  خسروی  رکن الدین  زنده یاد 
شگرفی در زندگی هنری من، هم نسلان 
معتقدم  است.  داشته  بعد  نسل های  و 
واقع  محزون  خیلی  ما  کشور  در  ایشان 
شد ولی آثارش در بخش آموزش، نحوه 
کم نظیر است.  نگرش به تئاتر و انسان، 
یکی دیگر از عنوان های اصلی مدنظر من 
در این نکوداشت این بوده که رکن الدین 
خسروی به عنوان یگانه کارگردانی است که 
از نسل جوان استفاده، حمایت و همراهی 
می کرد و بسیاری از نسل جوان گمنام را 
در آثارش به شکل شایسته ای درخشان 
کرد. وی درباره سخنرانان حاضر در مراسم 
نکوداشت زنده یاد رکن الدین خسروی، 
کبر  ج راد، ا کرد: در این مراسم ایر بیان 
ابراهیم  صادقی،  قطب الدین   ، زنجانپور
وحیدزاده، کمال شفیعی، مسعود دلخواه، 
عطاءالله کوپال، محمود کیانوش و سیمین 
داوودی سخنرانی دارند. این هنرمند با 
سابقه تئاتر در پایان سخنان خود تصریح 
کرد: درباره رکن الدین خسروی هر کاری 
انجام دهم جزو تعهد بنده نسبت به این 
شخصیت است که تأثیر به سزایی در زندگی 
تئاتری من داشته است. مراسم نکوداشت 
زنده یاد رکن الدین خسروی روز سه شنبه 
، ساعت ۱۸ تا ۲۰، در سالن جلیل  ۲۰ شهریور
شهناز خانه هنرمندان ایران برگزار می شود.

 وانگ شوون، معاون وزیر بازرگانی چین به همتای 
آمریکایی خود اظهارکرد که چین مدرن یک »فرصت« 
اقتصادی است و »تهدیدی« برای آمریکا نیست. به 
, تجارت یکی از حوزه های متعدد  گزارش استریت تایمز
مورد اختلاف میان آمریکا و چین، همراه با رقابت در 
فناوری و تنش در دریای جنوب چین و مساله تایوان 
گو، معاون وزیر بازرگانی آمریکا  است. وانگ با ماریسا لا
در امور تجارت بین الملل، دیدار کرد. این دومین دیدار 
دو مقام در سال ۲۰۲۴ بود. وزارت بازرگانی چین در 
بیانیه ای گفت: دو مقام بحث های حرفه ای، منطقی 
و عمل گرایانه در مورد مسائل سیاسی و تجاری که به 
ح شده بود،  ویژه توسط جوامع تجاری دو کشور مطر
کید کرد که پکن با محدودیت های  انجام دادند. وانگ تا

اعمال شده توسط آمریکا در تجارت و سرمایه گذاری 
»به بهانه مازاد ظرفیت چین« مخالف است. وزارت 
بازرگانی چین ادامه داد که وانگ به همتای آمریکایی 
خود گفت: »یک چین مدرن با جمعیت زیاد یک فرصت 
است، نه تهدیدی برای آمریکا.« شرکت ها و محصولات 
چینی هدف تحریم ها یا محدودیت های متعدد آمریکا 
هستند. آمریکا به بهانه مبارزه با رقابت ناعادلانه یا منافع 
امنیت ملی این تحریم ها را علیه چین اعمال کرده است. 
واشنگتن در ۵ سپتامبر از تشدید کنترل های بیشتر بر 
صادرات فناوری های پیشرفته خبر داد که هدف اصلی 
این محدودیت ها جلوگیری از دسترسی چین به این 
تکنولوژی ها بود. به گزارش ایرنا، جیک سالیوان مشاور 
رئیس جمهور  شی جین پینگ،  با  آمریکا  ملی  امنیت 

چین دیدار کرد. شی به سالیوان اظهارکرد که متعهد به 
یک رابطه پایدار با واشنگتن است. رئیس جمهور چین 
، کشورها به  گفت: »در این دنیای متحول و درحال تغییر
همبستگی و هماهنگی نیاز دارند... نه انزوا یا پسرفت.« 
سالیوان نیز بیان داشت: جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا 
متعهد به مدیریت روابط میان دو کشور برای جلوگیری از 
جنگ است و امیدوار تعامل با شما در هفته های آینده 
است.« کاخ سفید پس از این دیدار اعلام کرد که دوطرف 
در حال برنامه ریزی برای تماسی میان شی و بایدن 
هستند. کاخ سفید خبر داد که سالیوان در اولین سفر 
مشاور امنیت ملی آمریکا به چین از سال ۲۰۱۶، »بر تعهد 
ایالات متحده برای دفاع از متحدان هند و اقیانوس آرام 

کید کرد.« خود تأ

«، کنترل    وزارت دفاع روسیه اعلام کرد یگان های »مرکز
شهرک »نووگرودوفکا« واقع در دونتسک را به دست گرفتند. 
به گزارش ایسنا، خبرگزاری اسپوتنیک با اشاره به بیانیه 
وزارت دفاع روسیه گزارش کرد: واحدهای یگان »جنوب« 
به پیشروی خود در عمق دفاع دشمن ادامه دادند و طرف 
اوکراینی حدود ۶۲۵ نیروی نظامی و ۶ انبار مهمات را از 
دست داد. این وزارتخانه هم چنین افزود، پدافند هوایی 
، ۴ موشک هیمارس  روسیه ۴ بمب هدایت شونده هامر

و ۲۳ پهپاد اوکراینی را منهدم کرده است. طبق آنچه که 
وزارت دفاع روسیه خبر داد: کی یف تقریبا ۲۰۷۵ نیروی 
نظامی، ۱۹ خودروی زرهی شامل سه تانک، یک خودروی 
پیاده نظام و ۱۵ خودروی زرهی و هم چنین دو قبضه توپ 
را از دست داده است. روسیه هم چنین نیروهای اوکراینی 
را در چندین شهرک منطقه ای از جمله آپاناسوفکا، بورکی، 
ویشنوکا و ونزاپنو شکست داده است. ارتش اوکراین طبق 
آنچه تحلیلگران و رسانه های غربی درخصوص ضعف آن 

و کمبود نیرو و مهمات می گویند، حمله غیرمنتظره ای را در 
تاریخ ۶ اوت )۱۶ مرداد( به منطقه »کورسک« روسیه انجام 
داد و این درحالی است که ارتش اوکراین نه تنها قادر به 
حفظ مواضع خود نبوده، بلکه متحمل خسارات سنگینی 
در »کورسک« و هم چنین »دونباس« شده است. »ولادیمیر 
کرد: »نیروهای مسلح روسیه برحسب  پوتین« عنوان 
کیلومتر مربع پیشروی می کنند و ما تا به حال چنین سرعتی 

در دونباس نداشته ایم.«

چین خطاب به آمریکا: 

 ما نه تهدید بلکه برای شما یک فرصت هستیم

تداوم پیشروی روسیه در »دونباس«

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش

رقابت تنگاتنگ هریس و ترامپ
 نتایج یک نظرسنجی تازه نشان می دهد »دونالد 
ترامپ« و »کامالا هریس« میزان محبوبیت تقریبا یکسانی 
دارند و پرونده های قضایی متعددی که علیه ترامپ در 
جریان است، تاثیری بر محبوبیت او نداشته است. به 
گزارش ایسنا، نظرسنجی مشترک نیویورک تایمز و سیه نا 
کالج نشان می دهد که »دونالد ترامپ« با ۴۸ درصد آرا، 
کامالا هریس« نامزد حزب دموکرات با ۴۷ پیشتاز  از »
است، آماری که با نظرسنجی برگزارشده در ماه ژوئیه، 
کناره گیری »جو بایدن« از رقابت ها،  بلافاصله پس از 
مشابه است. محبوبیت این ۲ نامزد اصلی انتخابات 
آمریکا در ایالت های کلیدی و تاثیرگذار این کشور هم به 
یکدیگر نزدیک است و این یعنی رقابتی تنگاتنگ پیش 
روی آن ها خواهد بود. فرصت کمی برای نامزدها باقی 
مانده و به نظر می رسد ترامپ ترفند خاصی در ادامه 
نداشته باشد، اما رأی دهندگان هنوز به صورت کامل با 
سیاست های هریس آشنا نیستند و ممکن است آرای 
که  گروه هایی  کند. هریس توانسته برخی از  او تغییر 
بایدن در جلب حمایت آنان ناتوان بود را به خود جذب 
کند، از جمله زنان، رأی دهندگان جوان و رأی دهندگان 
کنون در جلب حمایت بدنه  . با این حال، او تا لاتین تبار
سنتی دموکرات ها عملکرد خوبی نداشته است. بر اساس 
نتایج این نظرسنجی، بیش از ۶۰ درصد از رأی دهندگان 
احتمالی گفتند که رئیس جمهور بعدی آمریکا باید تغییر 
کند،  ملموسی نسبت به سیاست های بایدن اعمال 
اما تنها ۲۵ درصد از آن ها هریس را نماینده این تغییر 
می دانند. در مقابل، ۵۳ درصد از رأی دهندگان باور 
دارند که ترامپ این تغییر را ایجاد خواهد کرد. نظرسنجی 
نیویورک تایمز و سیه نا کالج همچنین نشان داد که دو 
سوم رأی دهندگان با »سند ۲۰۲۵« آشنایی داشته و ۶۳ 
درصد از این افراد با آن مخالفت کردند. سند ۲۰۲۵ یک 
سند ۹۰۰ صفحه ای است که بنیاد »هریتیج« با استناد 
به متحدان نزدیک به ترامپ منتشر کرده، اما شخص 
ترامپ سعی دارد خود را از آن دور کند. وضعیت اقتصادی 
که محبوبیت  از مسائلی هستند  و حق سقط جنین 
ترامپ و هریس در آن ها اختلاف فاحش دارد. بر اساس 
نتایج این نظرسنجی، ۱۳ درصد از رأی دهندگان در 
مسئله اقتصاد، ترامپ را ترجیح می دهند و در مساله 
سقط جنین، ۱۵ درصد از شرکت کنندگان در نظرسنجی 
رویکرد هریس را قبول دارند. علاوه بر این، نظرسنجی 
مذکور نشان داد حملات دموکرات ها به شخصیت و 
صلاحیت ترامپ برای ریاست جمهوری کارساز نباشد. 
بر اساس نتایج منتشرشده، ۵۴ درصد از رأی دهندگان 
ک برای تصدی امور می دانند  ترامپ را چهره ای خطرنا
و در مقابل، ۵۲ درصد از رأی دهندگان چنین گزاره ای را 
ح می کنند. این در حالی است که  نسبت به هریس مطر
ترامپ ۲ بار استیضاح شده در دادگاه و به ۳۴ فقره جرم 

محکوم شده است.

دونالد ترامپ: 

لا هریس رنجیدم   از پوتین به خاطر حمایت از کاما
کوتــــاه

 دونالد ترامپ نامزد جمهوریخواهان در انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا اظهارکرد که از حمایت ولادیمیر پوتین 
کامالا هریس  از رقیب دموکراتش  رئیس جمهور روسیه 
رنجیده است. به گزارش ایرنا به نقل از تاس، ترامپ گفت: 
پوتین را خوب می شناسم. او از کامالا حمایت کرد. از این 
اقدام بسیار رنجیدم. نمی دانم چرا پوتین از کامالا حمایت 
کرد. ترامپ افزود: ممکن است حمایت پوتین از هریس یک 
شوخی بوده باشد. ترامپ جمعه نیز گفته بود: پوتین از 
کامالا هریس حمایت کرد. نمی دانم دقیقا در این مورد چه 
بگویم. نمی دانم به من توهین شده یا او به من لطف کرده 
است. ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه درباره موضوع 
دخالت روسیه در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا بیان 
داشت: کامالا هریس در صورت پیروزی ممکن است از اعمال 
تحریم های جدید ضدروسیه خودداری کند! او خیلی رسا 
و جالب می خندد. این بدان معناست که اوضاعش خوب 
است. پوتین تصریح کرد: بایدن از رقابت های انتخاباتی 

کنار کشید، اما توصیه کرد که همه حامیانش از خانم هریس 
حمایت کنند. ما نیز همین کار را می کنیم، از او حمایت 
خواهیم کرد! پوتین با بیان اینکه سخن گفتن درباره افراد 
مورد علاقه برای پیروزی در انتخابات آمریکا برعهده ما 
کید کرد: انتخاب با مردم آمریکا است و ما به این  نیست، تأ
انتخاب احترام خواهیم گذاشت. به گزارش ایرنا، »جان 
کاخ سفید پس از  کربی« سخنگوی شورای امنیت ملی 
اینکه ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه اعلام کرد که 
در  ها  دموکرات  نامزد  هریس،  کامالا  می خواهد  مسکو 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا پیروز شود، از او خواست 
از اظهارنظر درباره انتخابات ایالات متحده آمریکا خودداری 
کند و افزود: پوتین باید صحبت درباره انتخابات آتی آمریکا را 
متوقف کند. این سخنگوی دولت جو بایدن رئیس جمهور 
دموکرات آمریکا تصریح کرد: آقای پوتین باید صحبت در 
مورد انتخابات ما را متوقف کند. او نباید به این صورت از 

کسی حمایت کند. 

داکا: 
روهینگیای بیشتری را نمی پذیریم

 دولت بنگلادش اعلام کرد که قادر به پذیرش موج 
جدیدی از آوارگان روهینگیا نیست و از سایر کشورها 
درخواست کرد تا مسئولیت این موضوع را برعهده 
بگیرند. به گزارش ایرنا از خبرگزاری ملی بنگلادش، 
کا با تکرار موضع خود خبرداد که نمی تواند  دولت دا
هیچ گونه آواره جدیدی از روهینگیا را بپذیرد. این 
کشور از سایر کشورها و سازمان هایی که امکان پذیرش 
این آوارگان را دارند، خواست تا مسئولیت آوارگان 
جدید روهینگیایی را برعهده بگیرند. توحید حسین 
مشاور امور خارجه بنگلادش، گفت: ما به کمیساریای 
عالی پناهندگان سازمان ملل متحد )UNHCR(  به 
که پذیرش روهینگیاهای  کردیم  طور واضح اعلام 
که  کرد  بیشتری برای ما ممکن نیست. وی اشاره 
کمیساریای عالی سازمان ملل متحد از بنگلادش 
درخواست کرده بود تا آوارگان جدید را بپذیرد، اما 
دولت بنگلادش قاطعانه این درخواست را رد کرده 
کنون  است. حسین خاطرنشان کرد که بنگلادش تا
۲۰۰ هزار روهینگیایی  از یک میلیون و  با میزبانی 
بیشتر از حد انتظار از جامعه بین المللی حمایت 
کرده است. این مشاور همچنین بیان کرد که دولت 
بنگلادش در حال تلاش برای جلوگیری از ورود بیشتر 
کامل  کردن  که مسدود  روهینگیاها است، هرچند 
مرز با میانمار همچنان یک چالش بزرگ باقی مانده 
است. به گزارش ایرنا، در سال ۲۰۱۲ ده ها هزار نفر 
از مردم روهینگیا از ایالت راخین رانده و مجبور به 
زندگی در اردوگاه های محقر شدند. پنج سال بعد، 
ک سازی علیه مسلمانان  ارتش میانمار یک عملیات پا
روهینگیا انجام داد و دست به کشتار هزاران نفر از 
آنها زد که در نهایت، ۷۰۰ هزار نفر از مردم روهینگیا به 
کشور همسایه بنگلادش رفتند. در ۲۵ اوت ۲۰۱۷ برابر 
با سوم شهریور ۱۳۹۶، صدها هزار پناهجو در میان 
خشونت های دولت میانمار در ایالت راخین، پیاده 
و با قایق خود را به بنگلادش رساندند. دولت میانمار 
سرکوب وحشیانه ای را )علیه روهینگیا( آغاز کرده بود 
که جامعه بین المللی، از جمله سازمان ملل متحد آن 
کسازی و نسل کشی ارزیابی کرد. بنگلادش از سال  را پا
۲۰۱۷ میلادی بارها تلاش کرد تا پناهجویان روهینگیا را 
به کشورشان بازگرداند و دست کم ۲ بار طی این مدت از 
جامعه جهانی خواست برای ایجاد محیط آرام در این 
کشور برای بازگشت این پناهجویان، دولت میانمار را 
تحت فشار قرار دهد اما بار دیگر و پس از آغاز جنگ 
کان« علیه نیروهای امنیتی  گروهی به نام »ارتش آرا
ج  ، وضعیت در ایالت راخین ناآرام شد و هر میانمار
ج به وجود آمده بار دیگر پناهندگان بیشتری را  و مر
وادار کرد برای نجات جان خود به بنگلادش و جاهای 

دیگر فرار کنند.

 علیرضا علیا:
  مافیای سینما از مافیای 

جهان هم بدتر است
که  جمله  این  به  است:من  معتقد  علیا  علیرضا   
برخی بازیگران در خانه هایشان نشسته اند و می گویند 
فیلمنامه ها ضعیف است و دستمزدها پایین و این دلیل 
کار نکردنشان است، اعتقاد ندارم. در حال حاضر هنروران 
ما در سینما و تلویزیون  بیشتر سرکار هستند تا بازیگران. 
، مجری و گوینده در گفت وگویی با ایسنا گفت:  این بازیگر
بیشترین فعالیتم این روزها در حوزه گویندگی، صداپیشگی 
و اجرای تلویزیونی است. او خاطرنشان کرد: آخرین برنامه 
کنون دو سال است روی آنتن شبکه یک  تلویزیونی که ا
سیماست و هنوز هم مشغول آن هستم برنامه »تقویم 
تاریخ« است و آخرین سریالی هم که در آن حضور داشتم، 
»هفت سراژدها« بود که در آن نقش دادستان تهران را 
بازی کردم. یک کتاب صوتی هم به تازگی در حوزه دفاع 
کترهای زیادی را با لهجه ها  مقدس کار کردم که در آن کارا
کردم. بازیگر سریال های  گویندگی  و صداهای مختلف 
»ستارخان«، »پلیس جوان«، »معمای شاه«، »سال های 
مشروطه«، »خانه دوست«، »مستوران«، »محرمانه«، 
خ« اظهارداشت: بیشترین فعالیتم در  »آمین« و »تمام ر
حوزه اجرا بازیگری است و کار دوبله کمتر انجام می دهم 
گر هم انجام دهم بیشتر نریشن می گویم. در سینما هم  ا
کم و بیش مشغول هستم. همچنین در کنار کار بازیگری، 
اجرا و گویندگی، در زمینه تدریس هم مشغول هستم و 
مدت هاست که در مجموعه دارالفنون در حوزه بازیگری 
کید کرد: من از سوم  اجرا و گویندگی تدریس می کنم. علیا تا
دبستان که به کار بازیگری علاقه مند شدم آن زمان کار تئاتر 
گردان خانم گلاب آدینه بودم. کارم را با  می کردیم و از شا
بازیگری شروع کردم و اولین مجری گری ام توسط محمد 
درمنش در سال ۱۳۷۴ در شبکه دو سیما بود. از سال ۶۹ و 
۷۰ هم دوره دوبله را دیدم اما دیدم آن زمان خیلی در این 
حوزه میدان نمی دهند و مرا از بازیگری و اجرا دور می کند. 
حدود چندین سال هم در رادیو کار کردم و الان هم کم و 
بیشتر در رادیو مشغول هستم اما در کل خودم را بیشتر 
بازیگر می دانم.  وی تصریح کرد: چرا بقیه بازیگرها باید در 
خانه هایشان بنشینند؟ من به این جمله که برخی بازیگران 
در خانه هایشان نشسته اند و می گویند فیلمنامه ها ضعیف 
است و دستمزدها پایین و این دلیل کار نکردنشان است، 
اعتقاد ندارم. به نظرم مافیای سینما و حتی بعضا تلویزیون 
از مافیای جهان بدتر است. در حال حاضر هنروران ما در 
سینما و تلویزیون  بیشتر سرکار هستند تا بازیگران؛ آنها 
حداقل می دانند هر روز سرکار هستند و دستمزد ناچیزی 
می گیرند. متاسفانه دست های پشت پرده در این حوزه 
زیاد است و سینما به یکسری افراد خاص محدود شده 

است.

گوهر خیراندیش:

  توجه وزیر فرهنگ به پیشکسوتان امیدوارکننده است


